
Kristianstads
kommun SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum
l (1)

Drog- och brottsförebyggande rådet 2019-04-05

Plats och tid Klockan 09.00-1 1 .30, Östra kommunhuset

Närvarande Radovan Javurek, ordförande Sabina Månsson Hultgren, vice
ordförande
Peter Sonnqö, verksamhetschef
vuxenvården

Anna Nordin, Drog- och
brottsförebyggande samordnare
Mathias Ivarsson, tfenhetschef
mottagningsenheten

Emilie Paridon.
nämndsekreterare
Malin Månsson, teamledare
Centrum Rör förebyggande
arbete
Jeanette Ekvall, säkerhets- och
krissamordnare
Räddningstjänsten

Magnus Åkesson,
säkerhetsansvarig CSK

Einlny Hurtig Kokko,
6'itidsintendent

Rose-Marie Moas.
alkoholhandläggare

Martin Thomell, kommunpolis
Roland Prommersberger:
bosocialt ansvarig ABK

Camilla Christiansson,
enhetschef. LARA Region
Skåne

Agneta Ekner, skolchef

Johan Wendt, brandingenjör Anne Wigström, KFGF
Mlaria Asklund.

planeringsstrateg Rörsocial
hållbarhet

Carina Håkansson, Region
Skåne

Alexander Kouzmine, ingenjör
C4 Teknik
Michael Ottow, enhetschef
Kriscentrum och
familjerådgivning

Inbjudna
Evelina Nilsson, samordnare
våldinärarelation

Utses att justera Sabina Månsson Hultgren

Justeringens
tid och plats

Sekreterare $$ 7-12
t;mille Pan nämndsekreterare

Ordförande

Justerare

ANSLAG/BEVIS
Protokollet ärjusterat. Infonnation har skett genom anslag

Styrelse/Nämnd Drog- och brottsförebyggande
rådet

Samlnanträdesdatum 2019-04-05

Datum då
anslaget sätts upp

2019-04-18 Datum då
anslagettas ned

2019-05-09

Förvaringsplats
Rörprotokollet östtä''kb««n

UnderskriR
ie Paridon, näm }kreterare

Utdragsbestyrkande
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Fastställande av dagordning
e Dagordningen fastställs

Upprop
e Se sidan l

Val av justerare
e Sabina Månsson Hultgren väljs till justerare för dagens protokoll

Föregående protokoll

e Genomgång av protokoll från BRÅ 190215

Utdragsbestyrkande Justerarens signatur
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Kontrollköp avtobak ochfolköl

Rose-Marie Moos från Miljö och samhällsbyggandsRörvaltningen redo
gör Rör årets första genomförda kontrollköp.

1 8 försäljningsställen kontrollerades. Sex av dessa sålde tobak/folköl
utan att kontrollera legitimation. Det var inte samma försäljningsställen
som sålde detta året som vid kontrollköpen 201 8.

7 ungdomar över 1 8 år anställdes av BRÅ Rör att genomföra kontrollköp,
2 flickoroch 5 pojkar,18-22 år.

Utdragsbestyrkande Justerarens signatur
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Kristianstads arbete mot våld i nära relation

Evelina Nilsson, samordnare mot våld i nära relation, och Michael
Ottow, enhetschef för Kriscentrum och Familjerådgivningen är inbjudna
till dagens sammanträde.

Michael Ottow redogör Rör statistik kring våld i nära relation samt de in-
satser som Kriscentrum kan bistå med, både till våldsutsatta och våldsut-
övare. Evelina Nilsson berättar om konsekvensema som våld i nära relat

ioner leder till. Hon beskriver det kommunövergripande arbetet för att
motverka våld i nära relation samt den organisationen som Arbete och
väleärdsnörvaltningen har för att möta problematiken.

Evelina Nilsson berättar vidare om hedersrelaterat våld och hur Arbete

och välnärdsförvaltningen arbetar med dessa frågor. Vidare lyfts det före-
byggande arbete som förvaltningen bedriver riktat till bam, unga och de-
ras föräldrar.

Utdragsbestyrkande
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BRÄ-samordnare Anna Nordin informerar

Rådets medlemmar har delgivit sina tankar kring årets tema "Våld i nära
relation" till Anna Nordin, som i sin tur har sammanställt svaren. Sam-
manställningen överlämnas till Evelina Nilsson.

Anna Nordin föreslår att rådet utbildas kring våld i nära relation under
hösten 201 9. Rådet ställer sig positiva till detta och Anna Nordin åter-
kommer med förslag på datum Hör utbildningen. Utbildningen föreslås att
förläggas på Kriscentmm.

Anna Nordin redogör för arbetet med veckovis upprättad lägesbild. For-
men håller fortfarande på att sättas och på sikt är det tänkt att denna lä-
gesbild kan skickas ut varje vecka till berörda aktörer. För att en lättöver.
skådlig lägesbild ska kunna produceras bedrivs nu ett arbete med att
bygga ett intimt datasystem, Rör att dels kunna sammanställa var i kom-
munen som olika händelser har inträffat och dels kunna sammanföra

olika aktörers händelser. Anna Nordin återkommer på nästa möte Rör att
visa en digital testmiljö.

Anna kommer även i år att handleda tobaksförebyggande feriearbetare
med start 17/6. Feriearbetamas uppgift är att sprida kunskap om tobaks-
frågan Rör yngre elever. 64 ungdomar har sökt de 1 0 platser som kommu-
nen erbjuder.

Anna Nordin informerar om att de lokala medborgarlöftena äör 201 9 är
framtagna och påskrivna. Medborgarlöftena ges tillsammans av polis och
kommun. Medborgarlöftena bifogas till protokollet.

Anna Nordin informerar om planer for arbetet med grannsamverkan
framöver, kommunen och polisen bjuder gemensamt in till information
Rör etablerade och intresserade grannsamverkansgrupper. Träffen sker
9/5 kl. 1 8.00 på Rådhus Skåne.

Utdragsbestyrkande Justerarens signatur
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Aktuell situation

.14arf//z rhorne//, kommunpo//s, berättar om arbetet inför skolavslut-
ningen 201 9. Som en Brberedelse till skolavslutningsdagen den 14/6 har
Kristianstad kommun lagt ut en karta Rör den rutt som kommer att finnas
för årets studentekipage. 201 7 var det problem med att bilar fastnade i
Galleria Boulevards parkeringshus. Föregående år bistod kommunen med
extrapersonal Rör att styra trafiken från parkeringshuset. Martin Thomell
önskar att kommunen antingen bistår med en annan rutt Hör studentekipa-
gen eller att återigen bistå med personal till parkeringshuset. Alexander
Kouzmine, ingenjör C4 Teknik, tar med sig frågan till sin mrvaltning.
Drog- och brottsförebyggande rådet ställer sig bakom polisens förslag.

Martin Thomell uppmanar vaktbolag att utbilda sin personal om hur man
gör orosanmälningar kring bam och ungdomar. Detta bör ingå i krav Rör
upphandling av vaktbolag

ägna/a .E#zzer, iko/c/z(g berättar att en revision är beställd av Kristian-
stads kommuns förtroendevalda revisorer som ska utföras av PwC nå-

geställningen är "Bedriver Kristianstads kommun ett systematiskt kvali-
tetsarbete som förebygger, förhindrar och hanterar säkerheten i kommu-
nens skolor?". Intewjuer ska genomföras av ledningspersonal, elever,
skyddsombud och elevhälsorepresentanter liksom av kommunens krisbe
redskapsansvarige.

Ro/and Prommersberger, öosocia// ansvarig.4.B.KI lyder problematik
med narkotikahandel på Vilan/Långebro. Det läggs mycket resurser på
detta. Även situationen vid centrat på Gamlegården är besvärlig.

Jo/zan mendZ, räc/änings#äns/en, berättar att de har haR flera gräsbränder
då det har varit torrt i skog och mark. En incident har även inträffat på en
av kommunens skolor där smällare avlossades. Räddningsljänsten har ge-
nomfört en utbildningsinsats i aktuella skolklasser Rör att motverka pro-
blemen.

Utdragsbestyrkande
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Zlm/ny .r/ur/ig .KokÅo, .#fr/dsfn/anden/, ger besked om att det från nation-

ellt håll har beviljats pengar till sommarlovsaktiviteter samt att plane-
ringen med feriearbetet och C4 lägret går framåt. Årets C4-läger kommer
ha maxantalet 500 bam till skillnad från föregående år där alla som ville
fick vara med. Kultur och- fntidsRörvaltningen arbetar även med att ta
fram dokument Rör hur de ska arbeta med Bamkonventionen.

Maria .Asklund, ptaneringsstrategjör social hållbarhet, medge\ax aK det \

enlighet med samverkansöverenskommelsen mellan polis och kommun,
pågår ett arbete med att ta fram en årlig lägesbild kopplat till socioekono-
miska förutsättningar i Kristianstad kommun. Maria Asklund berättar att
hon i dagsläget även leder kartläggningen utifrån arbetet med Agenda
2030

Pe/er Sonn#ö, ve/'Åsar/zerscÅef l)'Hemvården, berättar att antalet ansök-
ningar till Vuxenvården ökar. Peter meddelar även att arbetet med "Bo-
stad först" går framåt. Peter Sonngö informerar om att ca 7 av 1 0 som är
spelberoende är skuldsatta. Vuxenvården har haR ett 30 tal ärenden.

.4/enander .Kouzm/ne, Ingenjör C4 Ze#nik, återkommer med besked kring
frågeställningen som Martin Thomell lyfte angående trafiksituationen i
Galleria Boulevards parkeringshus kring skolavslutningen.

Mathias Ivarsson, tfenhetsche/Mottagningsertheten, uppmanad tädets
deltagare att tipsa om Familjeservice verksamhet och att det finns föräld.
rautbildningar.

Malin Månsson, teamledare Centrumförförebyggande arbete, meädeXax

att det blir två perioder med "Aktiv sommar på Charlottesborg" i bönan
och i slutet av sommarlovet.

En uppmaning ges till rådets deltagare att vara medvetna om ungdomssi
tuationen på stranden i Åhus den 1 3/6. Malin Mlånsson ser att det finns
ett behov av fler vuxna på stranden den kvällen/natten.

Arbetet med sociala insatsgrupper, SIG, går framåt. Ett första ärende är i
uppstartsfasen.

Utdragsbestyrkande
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Rose-.Ä4a/'/e .A4ooi, a/&o/zo/Äand7äggare, berättar om arbetet som sker uti-
från den nya tobakslagen. Rose-Marie Moos berättar också om Miljö och
samhällsbyggnadsRörvaltningens förebyggande arbete med ansvarsfull al-
koholhandläggning.

Cam///a CÄrisriansson, psyhab'/ .Reg/on Skåne, berättar om arbetet med
nya beroendemottagningen som beräknas öppna i höst.

Janne//e gåva//, rädda/ngs#äns/en, redogör Rör olika händelser som in-
träffat runt om i kommunen.

.anne Wågsb'öm, Kristiarisfads.pifidsgård:slforum, infonnerar om aH per-

sonal kommer att finnas i tjänst under skolavslutningsveckan. Verksam-
heten kommer även att bedriva "Mobil fritidsgård" i sommar.

Ä4agnus .åkesson, Säker/ze/oansvarig CSKI berättar om ett utvecklingsar-
bete med Bamskyddsteamet på CSK i ärenden där bamets situation behö
vertryggas.

Carina ]l/åkznsson, J?eg/on Skåne, berättar om den nya organisationen
inom Region Skåne.

Radovan Javure& orc/görande, berättar att det Hr närvarande råder ett
hqt säkerhetsläge på Arbete och väleärdsförvaltningen kopplat till vissa
aktuella ärenden.

Utdragsbestyrkande
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Mötet avslutas
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